

## **Profile on congregation**

**Name of congregation:** Ev. Lutherische Gemeinde Louis Trichardt

**Historical overview:** The first German services were celebrated on the mission station during the 1950's at Tshakuma. At a later stage these services were moved to the mission station Gertrudsburg, close to Louis Trichardt under the leadership of the missionary W. Schulz. At that stage there were 55 members all coming from the greater Soutpansberg region. When Gertrudsburg was closed the services were held in the private homes of the members. Now the congregation started with its fundraising to build its own church building. 9. October 1966 the new church could be inaugurated in Breda Str., Louis Trichardt. The pastors D. Giesecke and W. Johannsmeier served the congregation until 1980. Services then were held only once a month. Under the leadership of Pastor Johannsmeier lay-preachers were trained. Since then services could take place twice a week. H. Ehlert and F. Lüdemann were responsible for the lay-preachers services and later Ingrid Vittinghoff before she moved to Pietersburg. Also Afrikaans services were introduced but later stopped again. Since the beginning of the ELCSA (N-T) the following pastors served the congregation: Reinhard Müller, Reinhold Schiele, Peter Arendt and Dieter Lilje. Due to the small number of members, the congregation could no longer cover the costs of maintaining the church centre – it is however still used for the monthly services.

**Physical address:** Breda Str., Louis Trichardt

**Contact persons:** Robert Rauch: Chairman: 083 378 6001    015 516 1514  
Uschi Rauch: Secretary: [uschi@dinnermates.co.za](mailto:uschi@dinnermates.co.za)  
Dieter Lilje: Pastor:        082 872 4996    013 742 4393  
liljed@elcsant.org.za

**Service times:** 1.st or 3.rd Sunday/month at 15.00 hrs

**Challenges:** to increase membership

**Photos of Church and other activities:** see below

**Fotos von Kirche und Aktivitäten**



Ev. Luther. Kirche/Church in Louis Trichardt

**Name der Gemeinde:** Ev. Luther. Gemeinde, Louis Trichardt

**Historische Überblick:** Die ersten deutschsprachigen Gottesdienste fanden in den 1950 Jahre auf der Missionsstation Tshakuma statt. Später wurden die Gottesdienste auf der Missionsstation Gertrudsburg in der Nähe von Louis Trichardt unter der Leitung von Missionar W. Schulz, gefeiert. Es waren damals etwa 55 Gemeindeglieder und kamen aus der Region des Soutpansgebirge. Als Gertrudsburg aufgelöst wurde, fanden die Gottesdienste abwechselnd in den Häusern der Gemeindeglieder statt. Nun wurde eifrig Geld für einen Kirchbau eingesammelt. Am 9. Oktober 1966 konnte die Kirche in der Breda Strasse eingeweiht werden. Die Pastoren D. Giesecke und W. Johannsmeier betreuten die Gemeinde bis 1980. Auch dann wurden nur einmal im Monat Gottesdienste gehalten. Unter der Leitung von Pastor Johannsmeier wurden Laienprediger ausgebildet. So konnten dann zwei Mal im Monat Gottesdienste gefeiert werden. H. Ehlert und F. Lüdemann hielten die Lektorengottesdienste und später Ingrid Vittinghoff. Es gab auch Gottesdienste in der Afrikaans Sprache, die aber später wieder eingestellt wurden. Seit Beginn der ELKSA(N-T) 1981 betreuten die Pastoren R. Müller, Reinhold Schiele, Peter Arendt und Dieter Lilje die Gemeinde. Weil die Gemeinde so klein geworden ist und die Gemeinde die Erhaltungskosten nicht mehr aufbringen konnte, wurde das Kirchenzentrum verkauft – es wird aber weiterhin für die monatlichen Gottesdienste benutzt.

**Physische Anschrift:** Breda Str., Louis Trichardt

**Kontakt Personen:** Robert Rauch: Vorsitzender: 083 378 6001 015 516 1514  
Uschi Rauch Sekretärin: uschi@dinnermates.co.za  
Dieter Lilje: Pastor: 013 741 4394 082 872 4996  
liljed@elcsant.org.za

**Gottesdienstzeiten:** 1. oder 3. Sonntag/Monat um 15.00.

**Herausforderungen:** Die geringe Mitgliederzahl und die grossen Entfernungen.



Gemeinschaft/Fellowship - Louis Trichardt